
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L' AJUNTAMENT EL DIA 30 DE
MARÇ DE 2017

Vacarisses, 30 de març de 2017, essent les 20:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria
realitzada  a  l'efecte,  es  reuneixen  en  sessió  ordinària  els  components  del  Consell  Plenari
Municipal,  a  la  Sala  de  l'Ajuntament  destinada  a  l'efecte,  amb  l'objecte  de  tractar  i  donar
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia.

Presideix
                                                                       
Antoni Masana i Ubach , l’alcalde  

Regidors

Olga Serra i Luque, 1ª  tinent d’alcalde
Laura Sánchez López, 2ª  tinent d’alcalde
Clara Fuster Ramon 3ª  tinent d’alcalde
Albert Salamé i Sabater
Pere Casas i Ardanaz
Mariana Ríos López
Salvador Boada i Guàrdia
Josep Maria Gibert i Castellet
Anna Maria Singla Sangrà
Martí Llorens i Morraja
Pedro Roque Serna González
Juan Pablo Garrido Sánchez

Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dóna fe de l'acte.

O R D R E     D E L      D I A

1.- PART RESOLUTÒRIA

1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 23 DE
FEBRER DE 2017.

Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a la sessió.

V x V U.I.PV. MOVEM PSC ERC

A FAVOR x x x x x

EN CONTRA

ABSTENCIONS   

1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE SERVEIS MUNICIPALS D’APROVACIÓ INICIAL
DEL  REGLAMENT  MUNICIPAL  DEL  SERVEI  DE  SUBMINISTRAMENT  D’AIGUA
POTABLE DEL MUNICIPI DE VACARISSES.

Davant  la  necessitat  de regular  el  funcionament  i  la  prestació  pública  del  servei  de
subministrament d’aigua potable, cal disposar d’un text que en contingui les disposicions de
caràcter general . 
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Tanmateix la mateixa Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local,  atribueix
als municipis la potestat reglamentària en l’àmbit de les seves competències.

El Reglament ha de tramitar-se d'acord amb el previst a l'article 178 del Decret Legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,  i
articles 63 a 66 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), l’ article 10  de la
Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i bon govern, i
l’article  133  de  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  del  procediment  administratiu  comú  de  les
administracions públiques.

Davant  la  necessitat  de regular  el  funcionament  i  la  prestació  pública  del  servei  de
subministrament d’aigua,   per part d’una comissió d’estudi,  creada mitjançant Resolució de
l’Alcaldia  núm.  69/2017,  de  16  de  març,  fou  formulat  en  data  20  de  març  de  2017
l’avantprojecte  REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI  DE  SUBMINISTRAMENT D’AIGUA
POTABLE DEL MUNICIPI DE VACARISSES.

L’aprovació de les ordenances/reglaments municipals és una competència atribuïda al Ple de la
corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril
reguladora de les bases del règim local.

Tanmateix, conforme l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, s’ha practicat consulta prèvia i
audiència als ciutadans, mitjançant anunci a la Web municipal.

El  procediment  d’aprovació  de  les  ordenances/reglaments  locals  n’exigeix,  si  més  no,
l’aprovació  inicial,  la  submissió  a  informació  pública  de  l’expedient,   i  la  seva  l’aprovació
definitiva, i es requereix el vot de la majoria simple , amb la publicació posterior del text íntegre
de l’ordenança/reglament.

L’article 178.1.c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que
les ordenances i reglaments s’entendran aprovats definitivament amb caràcter automàtic si no
són objecte  de  cap reclamació,  al·legació  o suggeriment  amb motiu  del  tràmit  d’informació
pública de l’expedient (i d’audiència als interessats quan sigui el cas).

Vist que la Comissió Informativa de Serveis Territorials,  reunida el dia 22 de març de 2017,  va
dictaminar favorablement,  proposo al Ple l’adopció del següent

A C O R D

PRIMER.- Aprovar  inicialment  el  REGLAMENT  MUNICIPAL  DEL  SERVEI  DE
SUBMINISTRAMENT D’AIGUA POTABLE DEL MUNICIPI DE VACARISSES.

SEGON.-  Sotmetre a informació pública l’ expedient i el text del reglament pel termini de
trenta dies hàbils, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions, reclamacions o
suggeriments,  mitjançant  la  inserció  dels  anuncis  corresponents  al  Butlletí
Oficial  de la  Província (BOP), al Diari  Oficial  de la Generalitat  de Catalunya
(DOGC),  al  diari  Ara ,  al  tauler  d’edictes  de l’Ajuntament,   a la  pagina  web
municipal , a l’eTauler, i al Portal de la Transparència de l’Ajuntament. El termini
d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les
publicacions oficials suara esmentades.

TERCER.-  Disposar que, si no es formula cap al·legació, reclamació o suggeriment durant
el  termini  d’informació  pública,  el  reglament  que ara  s’aprova inicialment  es
considerarà aprovat definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior.

QUART.- Aprovat amb caràcter definitiu,  es trametrà la certificació d’acord d’aprovació
definitiva  del  reglament  i  còpia  íntegra  i  fefaent  d’aquest  al  Departament  de
Governació,  Administracions  Públiques  i  Habitatge  de  la  Generalitat  de
Catalunya i a la Delegació del Govern a Barcelona. 
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Tanmateix l’acord i el text íntegre del Reglament es publicarà al Butlletí Oficial
de la Província, al tauler d'anuncis de l'Ajuntament, a la Web municipal, a l’eTauler
i al Portal de la Transparència de l’Ajuntament,  i s’anunciarà al Diari Oficial de la
Generalitat  la  referència  del  Butlletí  Oficial  de  la  Província  on  s'hagi  publicat
íntegrament el text.

CINQUÈ.- La  entrada  en  vigor  del  reglament  no  es  produirà  fins  s'hagi  publicat
completament el text al Butlletí Oficial de la Província i hagi transcorregut el termini
de quinze dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei reguladora de les bases del
règim local. 

Pren la paraula la Sra. Sánchez qui diu que no hi ha gran cosa a comentar perquè fa mesos
que treballen en aquest reglament, que va tenir com a punt de partida el document  base de
Diputació que tots coneixien i compartien. Afegeix que han fet algunes modificacions i que la
més rellevant i de més interès públic és la que fa relació a l’aigua per omplir piscines doncs,
com ja van explicar,  volien regular-ho específicament  i,  de moment  i  en aquest  context  de
manca de recurs d’aigua, prohibir per reglament omplir piscines de més de 4 metres cúbics.
Segueix  dient  que tret d'això,  hi ha alguna altra modificació que ja coneixen i  que si volen
comentar poden parlar-ne.

Intervé el Sr. Serna qui diu que, des de començament d’aquesta legislatura, ja han fet palès en
varies  ocasions  que  no  estan  d’acord  en  la  manera  de  portar  la  l’aigua,  degut  al  greuge
comparatiu que hi ha entre l’aigua municipal i la que no està gestionada per l’ajuntament. Per
tant,   els hagués agradat que el reglament hagués contemplat alguna de les reivindicacions
fetes des de l’inici de la legislatura.

Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que no queda gaire clar el que es considera per “reomplert”
de piscines.

En resposta al Sr. Serna, la Sra. Sánchez diu que el reglament vincula a tots els operadors a
Vacarisses, tant Aigües de Terrassa com Sorea, i per tant no entén el sentit del que li vol dir.
Segueix dient que, el reglament el que regula és la relació entre els abonats, els drets i els
deures,  com  s’actua  a  l’hora  de  fer  una  factura,  com  s’arreglen  les  fuites,  quin  règim
sancionador hi ha quan es donen infraccions lleus, greus o molt greus, però no té res a veure
amb les diferències de taxes, que es regulen d’una altra manera , i ja n’aniran parlant en un
futur.

En relació al “reomplert”  diu  que van discutir  el  que es pot considerar per reomplert  i  que,
utilitzant el sentit comú i intentant ser coherents, el reomplert és  per l’evaporació que pateix la
piscina pels efectes climatològics, en canvi buidar mitja piscina i tornar-la a omplir no és un
reomplert. 

Torna a prendre la paraula el Sr. Serna qui diu que ell s’ha expressat perfectament i que el que
li  agradaria  és  que es fixés  una data  per  parlar  del  tema,  doncs  porten  tota la  legislatura
demanant que no hi hagi un greuge comparatiu entre veïns, doncs no és el mateix viure a La
Creu que a la Carena Llarga.

La Sra. Sánchez respon que té raó, però que aquest greuge no toca ara, doncs no té res a
veure amb el reglament i , si se l’ha llegit,  haurà vist que no té res a veure amb les taxes dels
operadors, doncs això no ho poden regular amb el reglament, s’ha de fer per ordenança i sap
molt bé que Aigües de Terrassa, per exemple, té una concessió de 50 anys, i el Ventaiol té un
contracte privat amb Sorea. Afegeix que troba que és molt important tenir un reglament, doncs
fins ara fa anys que gestionen l’aigua sense tenir un reglament públic del seu ús, de relacions
amb els abonats, de contractes, criteris sancionadors...

El Sr. Serna demana a la regidora el compromís de debatre el tema.

La Sra.  Sánchez li  respon que aquest compromís ja  el  té per part  seva i  de tot  l’equip de
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govern, perquè si alguna cosa estan fent durant aquesta legislatura és parlar de l’aigua, a cada
comissió informativa, a cada Ple, i la prova de que hi estan treballant és que avui porten el
reglament per a la seva aprovació.

Intervé el Sr. Alcalde qui, adreçant-se al Sr. Serna ,li diu que son dues coses diferents, per una
banda el reglament de l’aigua que regula l’aigua pública i, per l’altre, aquest greuge comparatiu
que hi ha a Vacarisses, doncs al Ventaiol i a La Farinera hi ha Sorea, a La Creu, al Palà i als
Caus hi ha Aigües de Terrassa. Explica que ara a Terrassa es plantegen municipalitzar l’aigua
perquè s’ha acabat un contracte, però a Vacarisses queden 40 anys de concessió amb Aigües
de Terrassa, i tot i que l’equip de govern està a favor de la municipalització i gestió directa i
pública de l’aigua , no poden fer-ho de cap manera fins que s’acabi la concessió.

El Sr. Serna respon que per tal que el greuge no sigui tan greuge, l’ajuntament hauria de posar
almenys una part del preu del manteniment que paguen els veïns.

El Sr. Alcalde li diu que quan vulgui poden fer un monogràfic del tema, l’aigua és pública però la
gestió no, per tant li pregunta on hi entra l’ajuntament.

El Sr. Serna diu que el que no és normal és que al Ventaiol o a La Creu paguin més.

El Sr. Alcalde diu que no és normal, però li pregunta com ho han de fer.

El Sr. Serna diu que això és el que ell vol saber, i per això demana seure, parlar del tema i
trobar la manera de solucionar-ho.

El Sr. Alcalde li diu que la solució ni l’apunta.

El Sr. Serna diu que si ell estigués governant actuaria d’una altra manera.

El Sr. Alcalde li  diu que ell  també va ser-hi a govern durant quatre anys i la situació era la
mateixa. Li pregunta si ell està d’acord amb la gestió directa de l’aigua.

El Sr. Serna respon afirmativament, i afegeix que el que haurien de fer és minimitzar el que
paguen de més.

El Sr. Alcalde torna preguntar-li com fer-ho.

El Sr. Serna diu que això és el que han de seure a parlar i intentar ajudar als veïns.

Intervé la Sra. Sánchez qui, adreçant-se al Sr. Serna, li diu que està fent un plantejament molt
simplista d’una realitat molt complexa, doncs és difícil revertir una concessió administrativa.

El Sr. Serna respon que això no és el que ell està dient.

La Sra. Sánchez li explica que a un operador d’aigua que té una concessió administrativa no li
poden exigir res mes que el que està al conveni signat pels seus socis de govern fa uns anys, a
no ser que el volguessin fer enrere pagant molts diners i, com ja sap, l’ajuntament té un dèficit
històric de 200.000 € en la gestió municipal de l’aigua, I per tant no poden posar diners per
rescatar el tema del Palà tot i que la voluntat és clara com ha dit el Sr. Alcalde.

Pren la paraula la Sra. Fuster qui vol afegir que una de les principals finalitats del reglament és
regular l’ús i bon ús de l’aigua, donada la situació de mancança al municipi. Per tant, és una de
les apostes que han de valorar tots plegats, equip de govern, oposició i ciutadania. Per acabar,
diu que aquesta és la finalitat que haurien de prioritzar.

Intervé el Sr. Boada qui pregunta si aquest reglament afecta també a les companyies privades.

La Sra.  Sánchez  respon que sí,   i  que l’esborrany  de  la  proposta  es  va enviar  a  tots  els
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operadors i aquests no han fet cap aportació, per tant entenen que ja els hi està bé.

El Sr. Alcalde diu que ell no té cap problema en obrir un debat amb la ciutadania i , per tant , si
volen poden muntar una jornada sobre municipalització de l’aigua, gestió pública, mixta...

El Sr. Serna diu que a ell li agradaria.

El Sr. Alcalde respon que li agafa la paraula i que ja ho faran.

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents.

V x V U.I.PV. MOVEM PSC ERC

A FAVOR x x x x x

EN CONTRA

ABSTENCIONS   

1.3.- MOCIÓ  PRESENTADA  PELS  GRUPS  MUNICIPALS  PSC-CP  I  MV-E  ,  SOBRE
MILLORA DEL FINANÇAMENT DE LES  ESCOLES BRESSOL.

Atès que l'EAC (art. 84.2 i 131), com la Llei 12/2009, de 10 de juliol, d'Educació, al seu art. 198,
recullen al seu articulat que l'ensenyament 0-3 en tant que no és programàtic ni ve condicionat
a l’obtenció de titulació, és de competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya. Aquesta
obligació de sosteniment s'ha d'articular, tal i com estableix la llei, mitjançant els convenis que
el Departament d'Ensenyament signava amb els ens locals.

Atès que la relació convenial  entre Generalitat  i  ajuntaments es va trencar a partir  del  curs
2012-2013, quan la Generalitat va deixar de complir amb les previsions pressupostàries de la
institució. 

Atès que el Departament d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya va reconèixer (el 3
d’octubre 2016) en un document enviat al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC)
que  van transferir  més de 81 milions  d'euros  que estaven assignats  a les  escoles  bressol
públiques cap a l'escola concertada, tractant-se de les partides previstes pels anys 2012 i 2014,
en concret, més de 42,7 milions l'any 2012 i 39 milions més en el 2014 i que el transvasament
d’aquestes  partides  de  les  públiques  a  les  concertades  va  significar  que les  llars  d'infants
perdessin entre el 85 i el 90% dels recursos econòmics que havien de rebre.

Atès  que  les  Diputacions  han  hagut  d'acudir  en  auxili  dels  municipis,  però  assignant
ràtios/alumne  molt  inferiors  a  les  que  estaven  cobertes  pressupostàriament  (875€  Lleida,
Girona i Barcelona, i Tarragona en funció matrícula).

Atès que el finançament de les places de 0 a 3 anys ha passat en els últims anys de 1.800
euros per alumne i any a zero per part del Govern autonòmic. 

Atès  que  la Generalitat  ha  trencat  el  principi  de  confiança  legítima  dels  ajuntaments
demandants, envers una política de corresponsabilització pública d'assistència a l'educació 0-3.

Atès que el Govern està reduint o fins i tot anul·lant les possibilitats de molts infants d'accedir a
una educació de qualitat, fonamental i decisiva en aquest tram d’edat.
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Atès que són els ajuntaments, amb l’ajut de les famílies, qui estan suportant el sosteniment de
les escoles bressol municipals.

Atès que des dels Grups Municipals Socialista i Movem Vacarisses reivindiquem que l'educació
és l'element que ha de vertebrar qualsevol projecte de futur per a un poble, ciutat o país, i que
la inversió en l'escola pública és la millor garantia per mantenir una societat cohesionada i amb
igualtat  d'oportunitats,  per  tot  això,  creiem  i  defensem  que  ha  de  ser  prioritat  del  Govern
l'educació  pública  en  general  i  la  de  la  petita  infància  en  particular  i  proposem  al  Ple  de
l’Ajuntament de Vacarisses els acords següents:

PRIMER.- Que el  Departament  d’Ensenyament  elabori  una  nova  proposta  de
corresponsabilització de costos i de sosteniment i de places per a infants de 0 a
3  anys  en  llars  d’infants  de  titularitat  municipal  per  al  curs  2016-2017  que
inclogui  el  compliment  de la  Llei  5/2004,  del  9  de  juliol,  de  creació  de llars
d’infants de qualitat, i la Llei 12/2009, del 10 de juliol, d’educació, el principi de
suficiència financera i la subvenció de llars d’infants d’iniciativa social.

SEGON.- Recuperar  la  subvenció  per  a  escoles  bressol  d'abans  de  la  crisi  i  que  el
finançament de les públiques torni a mans de la Generalitat, que és la que en té
les competències.

TERCER.-  Donar  trasllat  d'aquest  acord  al  Govern  de  la  Generalitat,  al  Parlament  de
Catalunya, a l'Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis
de Catalunya.

La Sra. Sánchez explica que aquesta moció la defensen totes les formacions polítiques, doncs
tracta  de demanar  a  la  Generalitat  recuperar  el  finançament  que havien  tingut  les  escoles
bressol. A continuació llegeix la moció i els seus acords.

Pren la paraula la Sra. Fuster qui explica que Movem Vacarisses se suma a la moció perquè
entenen que aquest es un clar exemple més de la política de retallades que s’està fent per part
de la Generalitat de Catalunya des de fa uns quants anys. Afegeix que, en el cas concret del
finançament de les escoles bressol municipals, poden dir taxativament que l’han fulminat, i el
camí utilitzat per fer-ho també ha estat poc adequat,  destinant partides pressupostaries que
estaven inicialment previstes al pressupost per les escoles bressol i que es van orientar cap a
l’escola concertada per un criteri de prioritat de la Generalitat.
Segueix  explicant  que,  arrel  de  tot  això,  la  Diputació  no ha tingut  més  remei  que assumir
aquests  costos  de les  escoles  bressol municipals,  que pertanyen als  ajuntaments  i  segons
normativa s’haurien de finançar a parts iguals entre la Generalitat, els consistoris i les famílies,
però al 2011 tot se’n va anar en orris i el Departament que havia de pagar 1.800 € anuals per
plaça va reduir la seva aportació progressivament fins arribar als 875 € actuals,  obligant als
ajuntaments i famílies a compensar aquesta diferència.
Per acabar diu que es tracta d’un sector que afavoreix a la canalla, les famílies, les dones, la
conciliació familiar i de treball i, per tant, és una peça clau als municipis, i pels pressupostos
vigents no s’ha previst cap partida  per aquest sector de l’educació.

Intervé el Sr. Serna qui diu que ells estan d’acord amb la moció i que mentre estaven a govern
també ho van patir.

Pren la paraula el Sr. Gibert qui, igual que el Sr. Serna, diu que durant el seu mandat van patir
de  debò  aquestes  retallades,  que  van significar  que  l’ajuntament  es  fes  càrrec  del  que  la
Generalitat va treure, doncs durant uns tres anys no hi va haver cap aportació i, com que va
coincidir amb els anys de mes crisi , els va fer molt complicat el manteniment. Afegeix que es
van  haver  d’actualitzar  els  preus  de  les  escoles  bressol  a  l’alça  precisament  per  aquesta
davallada  d’ingressos  de  la  Generalitat,  que  a  més  va  transferir  81  milions  per  pagar  els
mestres de les escoles públiques i concertades, i no feia pas tant que havia apostat perquè els
ajuntaments fessin escoles bressol, ajudant al seu finançament.
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Per acabar diu que hi votaran a favor, però que també creuen haurien d’haver afegit a la moció
les escoles de música, doncs tot i que és més necessària l’educació de 0 a 3 anys, les escoles
de música també van patir la davallada de la subvenció que va fer perillar  la continuïtat  de
moltes escoles de música, també la de Vacarisses.

Pren la paraula el Sr. Alcalde qui diu que, des d’Esquerra, els sembla que els atesos de la
moció trontollen una mica, doncs a ningú se li escapa que estan enfocats en el marc del debat
pressupostari que hi ha hagut aquests dies. Segueix dient que és cert que la Generalitat va
agafar  aquests  81  milions  d’euros  que anaven  per  les  escoles  i  els  va fer  anar  a l’escola
concertada, però també és cert que aquests 81 milions van anar per pagar sous de professors i
professores, apostant per l’escola pública com fan ells, volen posar de manifest que actualment
l’escola  pública  de Catalunya no pot  mantenir  el  total  de l’alumnat  i  per  tant  hi  ha d’haver
concertades, donat que ni la Generalitat  ni  l’Estat  no han apostat decididament  per l’escola
pública, igual que s’ha fet a França on el 100% de l’escola és pública.
Afegeix que estan d’acord amb el fons del que diu la moció, però els agradaria deixar clar que
el Departament d’Ensenyament es va fer càrrec de les despeses de funcionament de les llars
d’infants fins el curs 20011/2012, i fruit de la manca de finançament qui se n’ha encarregat ha
estat la Diputació, que paga 875 € i , per tant,  no s’arriba a cobrir el que es cobria anteriorment.
Explica que en el  Ple de la Diputació d’avui  s’ha aprovat  un complement  de mesa que va
directe a les escoles bressol, tant pel menjador com per la quota.
Per acabar diu que ells s’abstindran, a no ser que es vulguin acceptar dos acords més. Per una
banda instar a la Comissió Mixta d’Ensenyament, amb els representants municipalistes, doncs
és allà on es pot decidir això, acordar una nova proposta per al finançament estable i garantit
del  servei  de  llars  d’infants  que  tingui  en  compte  la  coresponsabilització  de  costos  i  de
sosteniment  de  places,  el  principi  de  suficiència  financera,  l’equilibri  territorial  i  la  dificultat
específica dels municipis en zones rurals i la subvenció de les llars d’infants d’iniciativa social.
Per l’altra banda, demanar al govern de l’estat que restableixi els imports pressupostats en el
Pla Educa 3, on a partir de 2011 es va deixar de pressupostar uns diners que servien també per
pressupostar a la Generalitat les ajudes a les escoles bressol.

La Sra. Sánchez llegeix literalment els dos acords:

“TERCER.- Instar   la  Comissió  Mixta  del  Departament  d’Ensenyament,  amb  els
representants  municipalistes  a acordar  una nova proposta  per  al  finançament
estable  i  garantit  del  servei  de  llars  d’infants  que  tingui  en  compte  la
coresponsabilització  de  costos  i  de  sosteniment  de  places,  el  principi  de
suficiència financera, l’equilibri territorial i la dificultat específica dels municipis en
zones rurals i la subvenció de les llars d’infants d’iniciativa social.

QUART.- Demanar al Govern de l’Estat que restableixi els imports pressupostats del Pla
Educa  3,  com a  mínim  als  nivells  de  2011  i  fer  les  gestions  i  negociacions
pertinents per fer possible aquest restabliment. “

A continuació afegeix que per part del PSC estan completament d’acord.

La Sra. Fuster també diu que hi esta d’acord.

El Sr. Serna diu que creu que aquests punts enriqueixen la moció i per tant hi voten a favor.

I  estant  tots  els  regidors  d’acord  amb  la  inclusió  d’aquests  acords,  es  sotmet  a  votació  i
s’aprova per unanimitat dels presents:
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V x V U.I.PV. MOVEM PSC ERC

A FAVOR x x x x x

EN CONTRA

ABSTENCIONS   

2.- SOBREVINGUTS

No n’hi ha. 

3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA

3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA
DE GOVERN LOCAL ELS DIES 20 I 27 DE FEBRER DE 2017 i EL 6, 13 I 20 DE MARÇ
DE 2017.

       Es dona compte de les actes de les sessions de la junta de govern locals que s’han
repartit juntament amb la convocatòria plenària.

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 42/2017, de 17/02/2017, al 75/2017, de 21/03/2017),
(Hisenda,  del  2/2017,  de  16/03/2017,  al  3/2017,  de  16/03/2017),  (Medi  Ambient  i
Sostenibilitat, del 5/2017, de 23/02/2017, al 7/2017, de 23/03/2017), (Serveis Municipals,
del 11/2017, de 21/02/2017, al 21/2017, de 23/03/2017), (Sanitat i Consum, el 8/2017, de
27/02/2017),  (Urbanisme,  del  11/2017,  de  17/02/2017,  al  26/2017,  de  21/03/2017),
(Industria, Promoció Econòmica, Comerç i Turisme, el 5/2017 de 03/03/2017), (Esports,
el  3/2017,  de  10/03/2017),  (Educació,  del  8/2017  de  13/03/2017,  al  9/2017,  de
14/03/2017),  (Acció  Social,  Cooperació  i  Solidaritat,  del  15/2017,  de  17/02/2017,  al
26/2017,  de  20/03/2017),  (Cultura,  Festes  i  Patrimoni,  del  9/2017,  de  23/02/2017,  al
11/2017, de 21/03/2017), (Recursos Humans i Organització Administrativa, el 10/2017, de
27/02/2017).

          Es dona compte dels decrets relacionats.

3.3.-  DONAR  COMPTE   DEL  NOMENAMENT  DE  PERSONAL  FUNCIONARI  I  LA
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.

          
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.

Pren la paraula el Sr. Alcalde, qui en relació a l’aparcament del darrera de l’ajuntament, diu que
aquest cap de setmana quedarà obert per tal que hi pugui aparcar qui vulgui.

Pel que fa a l’atur diu que ha pujat en 10 persones i es situen en el 14,99 % amb una variació
interanual de -16,09 %.

En  relació  a  l’ordenança  d’estacionament  regulat  a  la  via  pública  diu  que  la  modificaran  i
ampliaran, doncs sembla ser que hi ha gent que no entén que no cal sancionar, tal com va dir el
Sr. Gibert en l’anterior Ple, i per tant li ha de donar la raó, i encara que sigui només per dos o
tres, malauradament ho hauran de fer.
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Per altra banda, explica que es van reunir amb la Comissió del Dret Animal de l’Icater per parlar
sobre  l’ordenança  d’animals,  els  van  fer  una  proposta  i  els  faran  arribar  una  altre  per  tal
d’adaptar-les a la nostra ordenança d’animals, enfocada al benestar animal.

També vol felicitar a les tècniques i regidores d’Habitage i Serveis Socials perquè treballant
conjuntament  amb  la  Generalitat  amb  el  Departament  d’Habitatge  s’ha  pogut  trobar  un
habitatge a Manresa a una família amb fills que va ser desnonada fa un mes.

Explica que dissabte es va activar el  Neuvac per unes hores, degut  a algun arbre caigut  i
alguna que altre esllavissada que en poques hores es va poder solucionar.

Manifesta que han fet arribar una altra vegada les seves queixes per les pudors de l’abocador i
CTR, i pel que fa al pressupost diu que encara no els han fet arribar la informació sobre si hi
haurà més entrades al CTR o què passa amb el filtre verd, si s’acaba de reomplir o no, doncs
aquest és bàsicament el motiu pel qual no estan tirant els pressupostos endavant.

Vol felicitar també a les regidories corresponents, que ho son totes, però concretament a la de
Medi Ambient , pel tema de la ISO 50.001, per l’estalvi d’energia, doncs som el primer municipi
de Catalunya al que se li dóna. 

Pren la paraula el Sr. Salamé qui comenta que a les comissions informatives els va informar
que en el tema de la transparència havien arribat al 88,46 %, cosa que feia que els concedissin
el Segell Infoparticipa, i justament aquesta tarda es reunia el Consell Certificador i a partir de
demà es comunicarà a les administracions si han tingut el guardó. Afegeix que voldria felicitar
molts treballadors i treballadores de l’ajuntament que s’han implicat en aconseguir això doncs
tenen  un  percentatge  molt  alt,  com  a  exemple  diu  que  a  Matadepera  estan  al  36  %,  a
Viladecavalls al 34%, Ullastrell 86 %, Rellinars 32 %, Castellbell  40%. Monistrol 25%, Olesa
100 % , Terrassa 96 %, Martorell 80%. Per tant, excepte a municipis molt grans, excepte Olesa,
Vacarisses està a un nivell molt alt.

4.1.- MANIFEST 8 DE MARÇ DE 2017, DIA INTERNACIONAL DE LES DONES.

El Sr. Llorens llegeix el manifest:

“Superem les desigualtats”

Avui, en el marc del 8 de març de 2017, necessitem de nou reivindicar la necessitat de ser
visibles, recordar que les dones són la meitat de la població, que han estat i són agents actives
en la construcció de la societat, l’impuls de l’economia i la innovació social, i que si perdem
aquest  potencial  estem perdent  la  meitat  de  les  oportunitats  del  món,  evocant  l’advocada i
feminista iraniana Shirin Ebadi.

Ja a principis del segle XX, les obreres de la fàbrica tèxtil  Cotton a New York reclamaven la
igualtat de sou i millors condicions laborals. Avui, ja al segle XXI, seguim veient que les dones
del nostre país cobren un 26% menys que els homes, segons un estudi recentment presentat
per la Generalitat de Catalunya; ocupen la majoria dels contractes a temps parcial i dediquen el
triple d’hores que els homes a les tasques no remunerades de la llar. De fet, un estudi recent de
la Cambra de Comerç de Barcelona conclou que el PIB català s’incrementaria un 23,4% si es
tingués en compte el treball domèstic i de cura.

Des del món municipal portem més de 25 anys treballant per fer efectives polítiques que ens
ajudin a recuperar el llegat de totes elles, i per assegurar un present i un futur més just i més
equitatiu.  Una feina que es dota de marc legal general,  amb l’aprovació de la Llei  d’igualtat
efectiva de dones i homes (Llei 17/2015).
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Tot i els avenços fets, el dia a dia en els municipis i els estudis sobre la temàtica, ens mostren
que encara existeixen desigualtats en els diferents àmbits de la vida com en els treballs,  la
cura, l’educació, les cultures i les famílies. Els estereotips, la banalització dels espais de poders
femenins, la falta d’oportunitats ens les esferes de poder i els espais públics, i el sexisme vigent
en molts espais professionals.

Per  això  cal  encara fer  un pas endavant  perquè les  polítiques  de les  dones  adquireixin  la
centralitat necessària dins dels nostres ajuntaments per poder incidir proactivament sobre les
causes de les desigualtats i no només fent front a les seves conseqüències. Revisar des de la
perspectiva  de  gènere  les  institucions  o  organitzacions  a  nivell  intern  i  extern  i  identificar
aquelles  pràctiques  que  contribueixen  a  reproduir  el  sexisme  en  la  nostra  societat,  és
fonamental per superar les desigualtats existents. Alhora, cal que els pressupostos públics de
les administracions reforcin la seva aposta i  inversió en les polítiques d’igualtat  de gènere i
implementin el desplegament de les Lleis d’igualtat i violència masclista.

Avui 8 de març reforcem l’aposta del món local per la igualtat efectiva, sota el rastre del paper
històric i pioner dels grups feministes perquè puguem estirar del mateix fil per teixir un horitzó
comú on la diversitat i la sororitat sigui un únic reclam contra les desigualtats i el patriarcat. I
aquest camí l’hem de fer plegats dones i homes, en la mateixa direcció, tot sabent que una
societat no és completa si no reconeix ni reparteix la riquesa, simbòlica i material, amb l’altra
meitat, en totes les esferes de la vida.

El Sr. Llorens, amb el vistiplau del Sr. Alcalde, demana ampliar aquesta informació i explica que
quan se li va fer arribar el manifest i el va llegir, just en el darrer paràgraf on diu “per teixir un
horitzó comú on la diversitat i la sororitat sigui un únic reclam” , va pensar que hi havia un error,
però com que està redactat per experts en l’àmbit i el membret és de la Diputació de Barcelona,
va buscar  la  paraula “sororitat”  al  Pompeu Fabra i  a  l’Enciclopèdia  Catalana però no la  va
trobar.
Segueix dient que sí que la va trobar a la Viquipèdia, on diu que és la solidaritat entre les dones
en un context  patriarcal.  Marcela Lagarde la  defineix  com “l’amistat  entre dones diferents i
parells, còmplices que es proposen treballar, crear i convèncer, que es troben i reconeixen en
el feminisme per viure una vida amb un sentit plenament llibertari”. Deriva d’un mot anglosaxó,
sisterhood, que vol dir germanor entre les dones, fent referència al fet de que sentir-se com
iguals porta a crear aliances, compartir i canviar la realitat.
Afegeix que la diferència bàsica entre solidaritat i sororitat és que en la primera es produeix un
intercanvi on es mantenen les mateixes condicions, mentre que la segona implica la modificació
de les relacions entre les dones.
Per acabar diu que si algú desitja més informació Marcela Lagarde y de los Ríos és mexicana,
nascuda  a  ciutat  de  Mèxic  el  1948,  és  una  acadèmica,  antropòloga,  i  investigadora
especialitzada en etnologia i representant del feminisme llatinoamericà.

5.- PRECS I PREGUNTES.

Pren la paraula el Sr. Serna qui diu que el Sr. Alcalde li ha trepitjat les tres preguntes que ell
duia, però de totes maneres els agradaria una explicació més àmplia en alguns temes.
Per una banda, en relació a la reunió dels  comerciants sobre l’illa  de vianants, pregunta si
l’ajuntament hi va assistir i si teníem informació del que es va parlar.

El Sr. Alcalde respon que com qualsevol altre entitat es poden reunir, i que no va ser amb ells.

Per altra banda, comenta que dilluns passat ja va parlar amb la regidora de medi Ambient de
les  pudors  de Coll  Cardús i  demana  que si  saben alguna cosa més l’expliquin,  doncs ells
només saben que cada vegada fa més pudor.

El Sr. Alcalde diu que com ja ha dit abans han parlat amb ells.
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Intervé la Sra. Fuster qui explica que hi estan al darrera i que han parlat amb el Consorci per
alguns temes, entre ells, el de la renovació de la llicència ambiental, doncs l’ajuntament ja va
fer en el seu moment  un informe que va ser contestat per part  de l’UTE i novament s’han
presentat al·legacions que incideixen en els punts que es considera que l’empresa no ha resolt
i son els que poden donar peu a l’existència d’aquestes pudors, com les portes, la cinta , la
xemeneia... Segueix explicant que tot això està a l’expedient i, si no es resol ,l’informe per a la
renovació de la llicència ambiental serà negatiu, per tant la seva activitat quedarà en qüestió.

Per altra banda explica que volen instal·lar una sèrie de captadors pel municipi per obtenir la
caracterització de les emissions que produeix el CTR i, a la vegada, la determinació dels focus
d’on procedeixen les emissions. Diu que quan tinguin més detalls ,com el pressupost, ja els
informaran,  i  que  intentaran  que  l’empresa  ho  financiI,  doncs  els  resultats  obtinguts  els
necessitaran per adjuntar-los a la seva llicència. Si els resultats son positius els anirà bé, però
si son negatius es qüestionarà totalment l’activitat.

Torna a prendre la  paraula el  Sr.  Serna qui,  en relació  al  pressupost,  pregunta si tenen la
previsió d’aprovar-lo el mes vinent.

El  Sr.  Alcalde  respon  que  els  darrers  anys  el  pressupost  de  l’ajuntament  s’ha  basat  en
l’aportació que es feia des de l’abocador  i  el  CTR, i  ara mateix  no se sap quins ingressos
tindran  de  l’abocador  ni  si  augmentaran  els  del  CTR,  per  tant  és  molt  agosarat  fer  un
pressupost. Afegeix que, tal com va dir en l’anterior Ple o a la comissió, l’Agència els va donar
un mes de marge per dir-los precisament que es pensa fer amb el filtre verd, si s’hi seguirà
abocant o no ,i què passa amb les perspectives de que el Bages, el Garraf, el Penedès i potser
també Santa Perpetua, vinguin a portar els seus residus als CTR,  doncs els ingressos variarien
molt, doncs com ja saben de l’abocador entren aproximadament 400.000 €.

Pren la paraula el Sr. Garrido qui vol aclarir que el fet de que hagin votat a favor del reglament
de l’aigua no vol dir que estiguin a favor de la gestió municipal que s’ha portat fins ara. 

El Sr. Alcalde respon que no té res a veure.

El Sr. Garrido segueix dient que hi ha urbanitzacions on es paga les neteges del dipòsit, averies
de la bomba, analítiques, i és per això que el Sr. Serna ha dit que hi ha un greuge comparatiu
respecte la resta de veïns.

Adreçant-se a la Sra. Sánchez li pregunta com és que al 2008, quan ella governava, va anar a
l’ACA a demanar que el pou del Ventaiol passés a titularitat municipal, pel fet de que la parcel·la
era o no de l’ajuntament.

Per acabar li diu al Sr. Alcalde que, del tema de l’aigua se n’ha parlat, però sempre queda al
calaix, és per això que volen demanar-li que es municipalitzi l’aigua, i buscar solucions per tal
que tothom pagui l’aigua al mateix preu.

El Sr. Alcalde, torna a dir que ell està a favor de la gestió directa de l’aigua, però ara mateix hi
ha dues solucions, o anar a Aigües de Terrassa i expropiar-li els pous, tot i que estem en un
sistema capitalista no socialista, per tant ens portaran al contenciós i ho pagarem car, o bé
intentar recuperar la gestió, que en el cas del Palà, per exemple, la concessió és de 40 anys,
per  tant  ens  ens  podem  anar  a  milers  d’euros.  Segueix  dient  que  quan  vulgui  el  pot
acompanyar a Aigües de Terrassa a dir-los que els volen comprar els pous i revertir la gestió de
l’aigua.

El Sr. Garrido diu que hi ha altres empreses.

El Sr. Alcalde respon que si canvien l’empresa el problema és el mateix, doncs es tracta de que
hi ha una gestió pública de l’aigua en la que els preus son més baixos i una gestió privada amb
preus més alts.
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El Sr. Garrido torna a dir que hi ha diferents empreses, no només Aigües de Terrassa.

El Sr. Alcalde diu que és cert que hi ha diferents empreses, que també hi ha Sorea.

El Sr. Garrido demana que es regularitzi d’alguna manera, doncs hi ha veïns que a més de
pagar  l’aigua  més  cara  han  de  pagar  les  analítiques,  neteja  de  dipòsits,  reparacions  de
bombes...enlloc de pagar cadascú només l’aigua que gasta. 

El Sr. Alcalde diu que ells no poden anar a Sorea o a Mina de Terrassa a dir-los què han de
cobrar a la gent, doncs la gestió és privada.

Intervé la Sra. Sánchez, qui aclareix que el que s’està dient és que els ciutadans del Ventaiol i
el Palà estant pagant d’alguna manera els costos de la gestió pública de l’aigua, però això no
és cert perquè l’objecte de la taxa precisament és equilibrar les despeses que tens, costos
d’explotació, personal, bombeig, electricitat... el que es repercuteix en el rebut del ciutadà, però
això ho fa l’ajuntament com a gestor municipal, ho fa Sorea amb els seus usuaris i Aigües de
Terrassa amb els seus.

El Sr. Garrido respon que no s’ho creu.

La Sra. Sanchez li diu que això funciona així, però si ell no s’ho creu no hi poden fer res, i que
una altra cosa és el dèficit que hi ha.

El Sr. Garrido diu que aquest dèficit es treu dels diners de tots els ciutadans de Vacarisses,
doncs aquest dèficit també el tenen al Ventaiol o al Palà.

La Sra. Sánchez explica que ells no en tenen de dèficit i per això els cobren la taxa que els
cobren.

El Sr. Garrido diu que és per pagar el dèficit de l’ajuntament.

La Sra. Sánchez diu que no és així i que val més que ho deixin aquí.

El Sr. Garrido li diu que no li ha respòs a la pregunta del pou del Ventaiol.

La Sra. Sánchez diu que no entén que el Sr.  Garrido, que reivindica que l’aigua ha de ser
municipal, i que al Ventaiol la paguen més cara que és una realitat, com pot ser que li digui que
com és que van anar a voler municipalitzar el pou i el terreny, doncs precisament aquesta era la
seva intenció en l’anterior legislatura, municipalitzar tota l’aigua, i ara es queixa del contrari.
 
El  Sr.  Garrido respon que qui no entén les coses és ella,  doncs sempre diu que l’aigua és
privada, però després va fer tot el contrari.
 
La Sra. Sánchez diu que l’aigua no és privada, sinó com ja ha dit moltes vegades és un bé
públic, l’altre cosa és qui té la propietat d’un pou, d’unes instal·lacions o d’un terreny i qui té la
concessió de l’explotació ,ue en el cas del Ventaiol és l’associació.

El Sr. Garrido pregunta a la Sra. Sánchez si, quan va anar a l’ACA a demanar que la concessió
passés a titularitat de l’ajuntament, va parlar amb els veïns.

La Sra. Sánchez respon afirmativament.

El Sr. Garrido diu que és mentida, i que ell n’era el president.

La  Sra.  Sánchez  diu  que  és  cert  i  que  ja  li  buscarà  les  dates,  doncs  la  seva  via  era
municipalitzar l’aigua del Ventaiol per millorar les condicions i que els veïns paguessin igual.

La Sra. Ríos demana la paraula per dir que el que suposa que vol dir el Sr. Garrido és que el
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dèficit de l’aigua repercuteix en els veïns del Ventaiol, però ha de tenir en compte que el dèficit
de les escoles bressol també l’assumeixen fins i tot les famílies que no tenen nens, perquè tot
va a les arques municipals, tots els serveis públics, tant els serveis que fem servir com els que
no.

Pren  la  paraula  el  Sr.  Boada  qui  explica  que  en  aquella  legislatura  a  l’urbanització  de  La
Farinera es va privatitzar, doncs ho feien els veïns i va entrar Sorea.

El Sr. Garrido diu que la Farinera és Castellbell i pèr això ho té Sorea.

El Sr. Boada diu que també hi ha el tros que pertany a Vacarisses i ho duien els veïns abans de
que entrés Sorea.

La Sra. Sánchez respon que això va passar al Fresno.

El Sr. Boada diu que el Sr. Canongia va gestionar amb l’ajuntament de Castellbell el canvi de la
gestió de l’aigua de la Farinera, no sap si perquè era més fàcil fer-ho així donat que també hi
havia la part de Castellbell. Afegeix que hi ha altres concessions que s’haurien de buscar, com
és el cas dels Caus.

El Sr. Alcalde diu que als Caus no hi ha concessió.

Torna a prendre la paraula el Sr. Boada qui diu que li ha arribat que s’ha de fer un nou projecte
de reparcel·lació del Ventaiol i vol saber el motiu.

El Sr. Casas diu que s’ha de fer perquè no hi és.

El Sr. Boada diu que si no s’ha d’obtenir sòl ni res... i pregunta què es comunicarà als veïns si
seran els mateixos metres que en l’anterior reparcel·lació, a 40 € el m².

El Sr. Alcalde explica que es van posar en contacte amb el Sr. Casademunt, que és qui està
estudiant si cal fer el projecte de reparcel·lació o si no cal.

El Sr. Boada diu que si no s’ha d’obtenir sòl no cal fer una nova reparcel·lació.

El Sr. Casas diu que el Sr. Casademunt aconsella que es faci, però de totes maneres s’ho ha
d’acabar de mirar.

El Sr. Boada demana que els ho comuniquin si finalment s’ha de fer.

Pren la paraula el Sr. Gibert qui pregunta què passa amb Correus doncs els han dit que estan
buscant local perquè l’ajuntament vol recuperar l’espai per alguna entitat o servei. Explica que
quan es va llogar  el  local  a Correus es va fer  per tal  de poder  tenir  un servei  de Correus
adequat i en una zona ben ubicada per donar el servei a veïns i veïnes, per tant els demanen
que si Correus no troba cap local de lloguer facin el que hagin de fer perquè Correus no marxi
del  local  on  està  i  no  s’arribin  a trobar  que Vacarisses es  quedi  sense servei  de Correus.
Afegeix  que ells  sempre van vetllar  per  tenir  tots els  serveis  ubicats a la Fàbrica, fins i  tot
Correus, tot i que sigui un servei privat ,però és necessari pel poble.

Per altra banda, adreçant-se a la regidora d’esports en relació a la concessió del bar del camp
de futbol,  diu  que  va ser  al  setembre  quan  els  van dir  que  s’estava  preparant  el  plec  de
condicions, i sabent que ara estant fent el del bar de la piscina creu que el del camp de futbol
tocava abans.  Pregunta si pensen fer  el  concurs públic  pel  bar del  camp de futbol i  també
pregunta  com és que ara  el  local  està  condicionat  pel  Club  Esportiu  Vacarisses  i  s’hi  fan
reunions,  i si hi ha alguna mena de conveni per fer-ne ús. 

En relació a les pudors de l’abocador diu que creuen que han de ser contundents, perquè van
de cara al bon temps i per tant les pudors aniran a més. Afegeix que se suposa que les pudors
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venen de l’Ecoparc perquè en teoria a l’abocador ja no s’hi aboca, per tant els demanen que
facin tots els esforços per evitar pudors.

Segueix  la  seva intervenció  dient  que els arriben moltes  queixes de veïns  en relació  a les
instàncies importants que requereixen  resposta per part de l’ajuntament i no la tenen, per tant
pregunta perquè no es responen aquestes instàncies dels veïns.

Per acabar diu que, igual que al Sr. Serna, els ha arribat que els comerciants es van reunir i
que sembla ser que no estan gaire satisfets amb l’illa de vianants perquè pot ser que els hagin
baixat les vendes i,   si això és així,  s’ho han d’estudiar bé, sinó es quedaran sense el poc
comerç que tenen. Afegeix que la catifa on hi ha la caseta és un niu de bacteris i porqueries i,
atès que allà hi van els nens a jugar, demana a la regidora de Sanitat que la tregui perquè s’hi
pixen gossos i gats, és insalubre i algun dia un pare els presentarà una denúncia, doncs no és
un material adequat per estar a un lloc on hi juguen els infants.
També en relació a l’illa diu que van veure que es van emportar la paperera del carrer Major i
han afegit uns aparcaments.

El Sr. Alcalde li diu que tot això va en funció de la comissió, de les coses que es decideixen i
que si es pot,  s’apliquen.

El  Sr.  Gibert  diu  que ell  ja  ho  havia  dit  que aquella  paperera  era  un  parany  i  els  torna  a
preguntar si tenen un informe policial de tots aquests canvis.

El Sr. Alcalde diu que ja va dir que la Policia estava al corrent de tot això i que ja es va dir que
hi hauria elements i que no determinaven ells on anirien, però tot i que és evident que no pot
anar una paperera a la  via,  si es fixa en el senyal que hi ha a l’entrada ,la prioritat  és pel
vianant.

EL Sr. Gibert diu que el c/ Major és la via d’accés i sortida al nucli, i per tant hi ha trànsit i no cal
posar papereres perquè la gent compleixi les normes.

El Sr. Alcalde torna a dir que és una zona per vianants i la preferència és per ells, precisament
l’efecte  de  la  paperera  és  el  fet  dissuasori  de  la  velocitat  pel  fet  d’entrar  en una zona de
vianants i protegir-los.

El Sr. Gibert diu que la realitat ha demostrat que va ser un error posar la paperera allà.

El Sr. Alcalde diu que hi poden estar d’acord o no, però ells han volgut fer la prova, i que el que
més li  preocupa és que no ha sentit  per part  d’ells  que hi hagi cap queixa de la  gent que
sistemàticament està boicotejant l’illa, aparcant on li ve de gust i jugant a aparcar on no es pot.
Afegeix que son pocs però n’hi ha.

El Sr. Boada diu que ells no estan d’acord en com s’ha muntat l’illa.

El Sr. Alcalde li diu que fins ara no ho havien manifestat així.

El Sr. Gibert aclareix que no s’hi han posat frontalment en contra, sinó que només fan una sèrie
de valoracions de les coses que no els acaben d’agradar. 

El Sr. Alcalde respon que hi està d’acord, però que igual que diuen aquelles coses que veuen
malament per part de l’ajuntament, també podrien manifestar aquelles coses que fan ciutadans
que no haurien de fer.

El  Sr.  Gibert  diu que evidentment  que està molt  malament  que la  gent que no respecti  les
normes establertes i que ells han estat a govern i entenen que entre tots han de respectar les
normes.

El Sr. Alcalde diu que li agrada que ho digui.
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El Sr. Boada explica que ells al seu programa electoral no posaven res de la vianantització del
nucli.

El Sr. Alcalde diu que tenen tot el dret a estar a favor o en contra i a criticar-ho.

El Sr. Boada diu que ells creuen que primer s’hauria de solucionar el tema de l’aparcament,
almenys ells ho haguessin fet així. 

El  Sr.  Alcalde  diu  que el  fet  de tornar  a  fer  funcionar  la  zona blava multiplica  la  capacitat
d’aparcament si la gent ho respecta, perquè és difícil de controlar per part de la Policia, que hi
son i han posat avisos i sancions pel matí i ara també en posaran per la tarda, però sap greu
que per poques persones l’administració ha de canviar i fer uns esforços que no li caldrien.

El Sr. Gibert recomana al Sr. Alcalde que la Policia faci un informe, per mai passa alguna cosa.

Intervé  la  Sra.  Sánchez  per  dir  que  qui  té  la  responsabilitat  sobre  això  son  els  tècnics
especialistes en mobilitat de la Diputació, que han fet una proposta avalada per la legislació i
amb fonaments tècnics.

El Sr. Gibert diu que l’últim responsable del que passa al poble és de l’Alcalde. 

L’Alcalde diu que la Policia s’ha tingut en compte i que a més els han fet aportacions, igual que
la Comissió, i també per part de gent que hi viu, doncs per molt que semblin 4 carrers impliquen
moltes coses.

El Sr. Gibert diu que ell creu que han fet l’illa de vianants d’una manera improvisada, a corre
cuita.

El Sr.  Alcalde diu que no hi està gens d’acord, doncs des del moment que encarregues un
estudi  a  una empresa,  te’l  presenta...  d’improvisació  no  n’hi  ha  cap.  Segueix  dient  que  al
darrera hi ha els diners de les meses de concertació, que implica una reforma de tot això en
funció del que surti de l’estudi i d’implementar-lo. Per això no poden posar elements que no es
puguin moure, sinó que s’han de poder canviar.

El  Sr.  Gibert  aclareix que ell  es referia a la improvisació de treure aparcaments, posar una
paperera i al cap d’un mes posar aparcaments i treure la paperera...el que li fa pensar és que
l’estudi no estava prou treballat i improvisen dia rere dia.  

El Sr. Alcalde diu que hi ha diferents maneres d’aplicar-ho, podien fer l’estudi i aplicar-lo sense
improvisacions, sense colors pintats al terra, ni res més. Però tenint en compte que implica una
modificació de la percepció d’un espai privatitzat pels cotxes a un espai on son les persones les
prioritàries, i que la gent mentalment tenia uns carrers per on podia circular i ara no pot, van
trobar convenient fer la prova i poder modificar el que calgués,  i per això hi ha la comissió que
els va informant de coses que cal modificar, aquesta és la gràcia.

Pren la paraula el Sr. Casas qui diu que a l’última reunió del dia 9 de març no va venir ningú d’
U.I.P.V.,  ni li van respondre la confirmació que ell va demanar.

El Sr. Gibert respon que si no hi van anar va ser perquè treballen i no van poder assistir-hi, i
que normalment contesten.

El Sr. Casas segueix dient que tot ve perquè va ser en aquesta reunió on es van exposar i
consensuar  tots aquests canvis,  doncs tal  com deia el  Sr.  Alcalde,  no es tracta d’una cosa
estàtica ,sinó s’estan fent proves per anar avaluant com va i al final del període de proves ja es
veurà com ha de ser.

Pren la paraula el Sr. Boada qui  pregunta perquè no es va informar als regidors de que el
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Neucat s’havia activat, tal com feien ells.

El Sr. Alcalde explica que ell va arribar a la Policia a les set del matí i va ser el sergent qui va
aconsellar activar i desactivar el Neucat, per si hi havia la possibilitat de rebre ajudes per treure
arbres i demés

El Sr. Boada diu que els ho hauria d’haver notificat.

El Sr. Alcalde demana disculpes.

En relació a les instàncies que no s’han contestat li demana al Sr. Gibert si li pot dir quines son,
doncs n’hi ha que es contenten per escrit , però moltes amb una trucada es solucionen.

El  Sr.  Gibert  diu que això mateix és el que deien ells  quan governaven i,  al  Sr.  Masana,  a
l’oposició, no el convencia. Segueix dient que tenen la certesa de que hi ha instancies que no
s’han contestat ni per telèfon.

El Sr. Alcalde comenta que a vegades hi ha gent que manifesta coses a recepció.

El Sr. Gibert diu que ell es refereix a instàncies per escrit amb nom, cognoms i signatura, i que
és des de que han començat ells que hi ha queixes.
El Sr. Alcalde diu que abans també n’hi havia i que li concretava quines eren. També diu que en
concret Veïns per Vacarisses, en el seu programa, va dir que contestarien les instàncies en tres
dies, i és en aquest sentit que ells es queixaven.
Afegeix que n’hi ha que es poden contestar en 10 minuts, però n’hi ha que triguen un mes per
la feina que tenen al darrera.

El Sr. Gibert diu que aquesta és la grandesa d’estar a l’oposició o al govern, saber reconèixer
que quan s’està al govern es diu el contrari, i tal com diuen “donde las dan, las toman”.
Segueix dient que ell no dirà de quines instàncies es tracta per no comprometre a ningú.

El Sr. Alcalde diu que almenys li podria dir l’àrea.

El Sr. Gibert diu que bàsicament és obres i serveis.

La Sra. Sánchez diu que en pren nota,  tot  i  que ella  ja té per norma controlar  i  vetllar  les
instàncies,  dona  moltes  consignes  als  treballadors,  fa  trucar  i  fins  i  tot  fa  trucades
personalment, però una cosa és solucionar i una altra donar explicacions. 
Adreçant-se al Sr. Gibert li diu que, si hi ha alguna instància en concret ,demà pot trucar-la i
comentar-li quina és i ella ho solucionarà.

El  Sr.  Gibert  diu que l’equip de govern ha de ser prou responsable  per contestar totes les
instàncies.

La Sra. Sánchez torna a dir que habitualment ja ho fa, però que pot passar que alguna hagi
quedat al tinter i li pregunta al Sr. Gibert si es refereix a una instància d’aquest any o de 2016.

El Sr. Gibert diu que és de 2016.

Intervé el Sr. Alcalde qui ,en relació al local de Correus, diu que fa tres mesos, en una comissió,
ja els va explicar com estava. Diu que hi havia un doble interès, per una banda Correus volia un
local més gran i ,per l’altra, un interès de l’ajuntament per recuperar aquell espai. Segueix dient
que l’ajuntament els ha facilitat llocs on podien anar, però com que no trobaven res, els va dir
que evidentment si no trobaven res no els farien fora, però hi ha gent que ho ha entès i gent
que no, doncs han manifestat altres coses que no s’han dit.
Explica que fa uns deu dies es va presentar el responsable de patrimoni de Correus i els va dir
que anirien a un d’aquests locals que l’ajuntament els havia facilitat.
Afegeix que Correus no pot deixar de prestar el servei a Vacarisses.
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El Sr. Gibert diu que el que sí podria ser és que baixés la qualitat d’aquest servei.

La Sra. Singla pregunta què passarà si no troben local.

El Sr. Alcalde diu que no marxaran, que ja ho ha dit, i que el que fan moltes vegades és portar
rumors, com el tema de la Hitachi.

El Sr. Gibert diu que ja en parlaran un altre dia de la Hitachi.

El Sr. Alcalde torna a dir que no els faran fora , i ja ho sabien.

El Sr. Gibert diu que dir-ho aquí davant dels veïns és el millor que pot fer, donar la tranquil·litat
als veïns de Vacarisses de que Correus ,si no troba local , es quedaran al seu lloc.

El Sr. Alcalde diu que ell això ja ho ha explicat en una comissió i en un ple, però hi ha gent que
hi vol fer safareig.

Intervé la Sra. Singla qui diu que a ella li han dit que aquest local que han trobat no reuneix les
condicions i per tant no l’agafaran.

La Sra. Singla diu que no ha parlat amb ningú del carrer, sinó que li han dit a Correus.

La  Sra.  Sánchez  diu  que  la  persona  de  l’oficina  de  Correus  que  li  ha  dit  no  és  qui  està
negociant amb l’Alcalde,  ni la persona més qualificada per opinar.

El Sr. Gibert diu que si s’aclareixen les coses deixen d’haver-hi rumors. 

El Sr. Alcalde diu que això ja s’havia explicat i tothom ho va entendre menys una persona, que
perquè no li venia de gust o realment no ho entenia, li  va donar la volta. Afegeix que ell va
parlar amb ella i ja li va dir que el que deia era mentida. 

El Sr. Boada diu que tot això no s’havia parlat.

La Sra. Sánchez diu que si que es va fer, en sessió plenària  i en comissions informatives.

La Sra. Singla diu que ella no ho recorda.

El Sr. Alcalde diu que el que no pot ser és que expliquin les coses i les vagin treien una altra
vegada. 

El Sr. Gibert diu que no li ha de saber greu que vulguin parlar d’un servei pel poble.

El Sr. Alcalde respon que pot treure el que vulgui, però dir que no s’ha dit i que això genera
rumors, quan s’ha explicat en comissió i fins i tot al ple....
Segueix dient que és més fàcil que el truquin a ell i no que se la creguin a ella, o facin cas del
rumor. Diu que hi ha persones que s’han posat en contacte amb ell per aclarir el tema i ell ja els
ha dit com estava, però n’hi ha que segueixen amb això.

El Sr. Gibert diu que potser hauria de parlar amb els de Correus i que li diguin a la persona que
tenen d’atenció al públic que hi ha un acord amb l’ajuntament i d’aquesta manera trauran els
dubtes i malentesos.

El Sr. Alcalde diu que ell ja ha parlat amb ella i amb els seus superiors , i no es vol posar a casa
dels altres. 

Intervé el Sr. Casas qui ,en relació a si existeix un conveni que autoritzi al Club Esportiu a fer
servir l’espai que fa servir per reunions, diu que no hi ha cap entitat  al  poble que tingui un
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conveni per reunions en un espai municipal, sinó que només comunicant-ho, se’ls autoritza o
no, com qualsevol altre entitat. Segueix dient que les reunions es fan dins del poliesportiu, però
segons en quins horaris el poliesportiu es tanca i s’ha de buscar un altre espai.
Pel que fa a la concessió del bar del camp de futbol diu que també van explicar que tot venia
condicionat per la caldera de biomassa ,de la qual estan esperant resposta de la Diputació en
relació a la subvenció, doncs si els donen aquesta subvenció hi haurà una modificació de la
posició del bar i ,per tant ,estan esperant a saber la ubicació definitiva del bar. 

Pren la paraula la Sra. Ríos qui, en relació a la catifa vermella, diu que està bastant d’acord
amb el Sr. Gibert i que evidentment ho valoraran.

El Sr. Casas diu que la setmana vinent tenen reunió i és un dels temes que trauran.

El Sr. Gibert diu que és el tipus de material el que no és adequat per estar allà.

La Sra. Rios diu que hi està totalment d’acord.

Intervé la Sra. Singla qui pregunta si canviaran els rellotges de l’aparcament.

El Sr. Alcalde respon que sí, que ja els tenen aquí.

Essent  les  vint-i-una  hores  i  quaranta  tres  minuts,  el  senyor  alcalde  -  president  dóna  per
finalitzada la sessió de la qual estenc la present acta que signo en companyia seva.

EL PRESIDENT, EL SECRETARI,

Antoni Masana i Ubach Joan Amengual i Tomé
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